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س��عيد پاک سرش��ت مدير پژوهش و فناوري ش��رکت ملي گاز 
با اش��اره به ورود اس��تارت آپ و 
برقراري تعامل بين عرضه کننده 
و متقاض��ي در صنعت گاز گفت: 
بع��د از اعلام فراخوان، ۳۲ طرح 
ب��ه صنع��ت گاز ارائ��ه و پس از 
نخس��تين ارزياب��ي، ۲۳ عنوان 
ب��ه کميت��ه داوري ارج��اع داده 

ش��د که از اين تعداد ۱۷ طرح داراي حداقل ش��رايط ورود به 
رقابت بودند.به گزارش ايس��نا، س��عيد پاک سرشت افزود: اين 
اتفاق يک رويکرد جديد با ذي نفعان حوزه فناوري اس��ت. اين 
اقدامات اگرچه س��ابقه اي طولاني در دنياي پيش��رفته دارد، اما 
در کشور ما نسبتا جوان تر است.وي ادامه داد: با تاييدهايي که 
از سوي مديريت شرکت ملي گاز گرفته شد، نخستين فن بازار 
تخصص��ي ش��کل گرفت.وي ب��ا تاکيد بر اين که فن بازار محل 
ارتباط عرضه کنندگان و متقاضيان واقعي در صنعت گاز است، 
اظهار کرد: سعي شد نيازهاي واقعي در صنعت گاز شناسايي و 
اولويت بندي ش��ده و در معرض ديد عرضه کنندگان که همان 
ش��رکت هاي دانش بني��ان، پارک هاي عل��م و فناوري و غيره 

هستند، قرار بگيرند.

پتروپالايشگاه ها راه حل جلوگيري
 از خام فروشي

س��لام اميني عضو کميس��يون انرژي مجلس شوراي اسلامي، 
گفت: توسعه پتروپالايشگاه ها باعث رشد بيشتر صنايع تبديلي 
شده و با حرکت به اين سمت ارزش افزوده بيشتري در اين زمينه 
دست پيدا کنيم.وي، با اشاره به اهميت توسعه پتروپالايشگاه ها 
گفت: بخش��ي از بودجه اي که به وزارت نفت اختصاص يافته، 
به توسعه پتروپالايشگاه ها مربوط مي شود.نماينده مردم ايلام، 
ايوان، چرداول در مجلس ش��وراي اس��لامي، تصريح کرد: در 
ش��رايطي که در بس��ياري موارد خام فروش��ي مي کنيم؛ توسعه 
پترو پالايشگاه ها باعث مي شوند صنايع تبديلي رشد کنند و با 
اين حساب ارزش افزوده بيشتري داشته باشيم و منافع بيشتري 
عايد کش��ور ش��ود.وي، با تاکيد بر اينکه اين بخش جاي کار 
بيشتري دارد، افزود: با اينکه در زمينه توسعه پتروپالايشگاه ها 
کارهايي انجام شده ولي آن طور که بايد و شايد رشد نداشته و 
به همين دليل نياز است در اين زمينه کار بيشتري انجام شود. 
به همين دليل هم کميس��يون انرژي نگاه ويژه اي به توس��عه 

پتروپلايشگاه ها دارد.

امارات توليد نفت خود را افزايش داد
وزير انرژي امارات از افزايش توليد نفت اين کشور در سه ماهه 
س��وم امس��ال خبر داد.به گزارش ايسنا، سهيل المزروعي وزير 
انرژي امارات در صفحه شخصي خود در توييتر خود نوشت: از 
س��ه ماهه س��وم امسال دولت امارات توليد نفت خود را افزايش 
داده و تاپايان سال جاري ميلادي، توليد نفت امارات از مرز ۳ 
ميليون و 500 هزار بش��که در روز خواهد گذش��ت.بنا بر اعلام، 
اين افزايش توليد براس��اس تقاضاي بازارهاي جهاني صورت 
گرفته ش��ده اس��ت و در ماه جاري ميلادي و نوامبر به اوج خود 

خواهد رسيد.

نفت و نیرو

محمد مش��کين فام مديرعامل ش��رکت نفت و گاز پارس گفت: 
فاز نخست پالايشگاه طرح هاي درحال توسعه ۱۳ و ۲۲ تا ۲۴ 

پارس جنوبي براي دريافت گاز از بخش دريا آماده است.
به گزارش شرکت ملي نفت ايران، محمد مشکين فام در بازديد 
هفتگ��ي از بخش خش��کي طرح هاي درحال توس��عه، رعايت 
الزام هاي ايمني در ش��رايط راه اندازي پالايش��گاه فازهاي ۱۳ و 
۲۲ تا ۲۴ پارس جنوبي را ضروري دانست و افزود: هم اکنون با 
توجه به شرايط پالايشگاه اين ۲ طرح، انتظار مي رود پيمانکاران 

با رويکردي متفاوت، موضوع ايمني را دنبال کنند.
وي با بيان اين که با توجه به آمادگي پالايشگاه فازهاي ۱۳ و ۲۲ 
تا ۲۴ پارس جنوبي براي دريافت گاز از دريا، زنجيره توليد فاز 
نخست پالايشگاه اين ۲ طرح شامل ۲ رديف شيرين سازي، در 
شرايط بهره برداري قرار گرفته است، گفت: اين شرايط با دوران 
س��اخت و نصب تجهيزات متفاوت اس��ت و گروه هاي فعال در 
پروژه بايد به طور نظام مند عمل کنند و اجراي دستورعمل هاي 
ايمن��ي را ج��دي بگيرند. مديرعامل ش��رکت نفت  و گاز پارس 
فعاليت ه��اي مرب��وط به راه اندازي بخش فراس��احل را از ديگر 
موارد مهم پيش رو در تکميل زنجيره توليد عنوان کرد و افزود: 
هم اکنون در بيشتر چاه هاي طرح هاي گازي ياد شده، عمليات 
مش��بک کاري در جريان اس��ت و متعاقب پايان اين عمليات، 
چاه هاي اين طرح ها آماده توليد گاز مي ش��وند. مش��کين فام، 
تمرک��ز ب��ر اص��ول ايمني در مرحله حفاري و مش��بک کاري را 
ال��زام آور دانس��ت و افزود: ارتکاب هرگون��ه خطايي در مراحل 

توليدي شدن چاه، زيانبار و غيرقابل جبران خواهد بود.

ثبت رکوردهاي بيش از انتظار در فازهاي درحال توسعه ���
مديرعامل شرکت نفت و گاز پارس درباره پيشرفت و عملکرد 
طرح هاي توسعه در نيمه نخست امسال تصريح کرد: خوشبختانه 
در اي��ن م��دت با همکاري کارفرما و کمک پيمانکاران، اهداف 
بس��يار مهمي محقق ش��ده و رکوردهايي خيره کننده و بيش از 

انتظار در توسعه طرح ها ثبت شده است.
وي به وضع س��کوهاي طرح توس��عه فازهاي ۱۳، ۱۴ و ۲۲ تا 
۲۴ پارس جنوبي اش��اره کرد و يادآور ش��د: عمليات بارگيري ۲ 
س��کوي فاز ۱۳ در روزهاي گذش��ته، انجام ش��ده و اين سکوها 

آماده نصب در موقعيت مخزن اين فاز هستند.
مش��کين فام ب��ا اش��اره ب��ه اين که در فازه��اي ۲۲ تا ۲۴ پارس 
جنوبي مراحل راه اندازي س��کوي ۲۲ در دريا ادامه دارد، افزود: 
س��کوي اقماري اين طرح نيز که در ش��رايط بس��يار مناس��ب 

س��اخت، پيش راه اندازي و راه اندازي در يارد س��ازنده قرار دارد، 
ب��ا انج��ام تمهيدات لازم، به زودي آماده بارگيري مي ش��ود. در 
فاز ۱۴ پارس جنوبي نيز يک سکو در حال بهره برداري است و 
سکوي دوم که در ماه هاي گذشته نصب شد، مراحل راه اندازي 

را پشت سر مي گذارد.

توليد روزانه ۵۶ ميليون مترمکعب گاز ترش از فازهاي ���۱۳ 
و ۲۲ تا ۲۴ در زمستان

مديرعامل ش��رکت نفت و گاز پارس با بيان اين که در بخش 
پالايش��گاهي فاز ۱۳، ۲ رديف شيرين س��ازي در انتظار دريافت 
گاز از دري��ا و ي��ک ردي��ف آماده راه اندازي اس��ت، تصريح کرد: 
در پالايش��گاه فازه��اي ۲۲ ت��ا ۲۴ پ��ارس جنوبي هم ۲ رديف 
شيرين س��ازي آماده دريافت گاز ترش از بخش دريايي اين ۲ 
فاز اس��ت و در مجموع، مرحله نخس��ت هر کدام از اين فازها 
ش��امل زنجي��ره تولي��د يک ميليارد فوت مکع��ب گاز تا پيش از 
زمس��تان امسال عملياتي مي شود.مش��کين فام درباره اهداف 
س��اخت اس��کله خدماتي صادراتي تنبک گفت: اين طرح شامل 

اح��داث ۲ پس��ت اس��کله صادرات پروپان و بوت��ان هر کدام با 
ت��وان پهلودهي به کش��تي هايي با ظرفي��ت بارگيري 50 هزار 
تن گاز مايع )LPG(، يک پس��ت اس��کله روزآمد و بهره مند از 
ماشين آلات صنعتي جديد مخصوص صادرات گوگرد با ظرفيت 
بارگيري ۲ هزار تن در ساعت براي شناورهاي 5 تا 50 هزار تن 
)DWT(، احداث ۲ انبار ذخيره سازي گوگرد هر کدام با ظرفيت 
۴۳ هزار تن گوگرد، ۲ موج ش��کن غربي و ش��رقي به صورت 
کيس��وني و س��نگريزه اي، واحد ۱۴۹ فازهاي پالايشگاهي ۲۲ 
تا۲۴ براي انتقال پروپان و بوتان صادراتي و تاسيسات صنعتي 
TOP DECK خواه��د ب��ود. وي، فعاليت هاي انجام ش��ده در 
اسکله خدماتي صادراتي تنبک را مطلوب ارزيابي کرد و درباره 
پيشرفت ساخت بخش هاي اين طرح گفت: هم اکنون ساخت 
موج ش��کن هاي اسکله روند مطلوبي دارد، بخشي از سازه هاي 
فلزي نيز تامين و نصب شده و دريافت مقادير باقيمانده سازه هاي 
فلزي از گمرک ها در حال پيگيري است؛ ضمن اين که کالاهاي 
طرح هم به طور کامل تامين ش��ده و فعاليت هاي اجرايي طبق 

برنامه کاري موجود در حال اجراست.

تعلل و کوتاهي در احداث نيروگاه سيکل ترکيبي ���
مش��کين فام همچني��ن در بازدي��د از نيروگاه س��يکل ترکيبي 
پ��ارس جنوب��ي اظه��ار کرد: اين طرح که در ش��مار پروژه هاي 
زيس��ت محيطي قرار دارد، با ظرفيت توليد 500 مگاوات برق 

به بهره برداري مي رسد.
وي ب��ا تاکي��د بر رويکرد کارفرما نس��بت ب��ه حمايت از حضور 
پيمان��کاران و س��ازندگان ايران��ي در طرح هاي در حال اجراي 
پارس جنوبي اظهار کرد: طرح احداث نيروگاه س��يکل ترکيبي 
پارس جنوبي بر اساس قرارداد مشترک شرکت ملي نفت ايران 

با پيمانکاران و سازندگان ايراني اجرايي شده است.
مديرعامل ش��رکت نفت و گاز پارس با بيان اين که توس��عه 
پ��ارس جنوب��ي، آزمون��ي موف��ق براي بخش عم��ده اي از 
پيمانکاران و سازندگان داخلي بوده، گفت: متاسفانه باوجود 
هش��دارهاي کارفرما و پيگيري مکرر پيمانکار، يک سازنده 
داخلي طرح، ضمن کوتاهي از تعهدهاي مشخص در زمينه 
س��اخت برخي اقلام مورد نياز ط��رح، موجب عقب افتادگي 
رون��د توس��عه و تاخي��ر در اجراي بخش هاي��ي از اين پروژه 

ملي شده است.
وي افزود: بر اس��اس گزارش هاي ارائه ش��ده از پيمانکار، اين 
س��ازنده تاکنون به تعهدهاي خود در زمينه س��اخت تجهيزات 

مورد نياز نيروگاه سيکل ترکيبي عمل نکرده است.

ت�اش ب�راي تحقق برنامه توليد تکليفي گاز در زمس�تان  ���
امسال

مش��کين فام در نشس��تي با معاونت عمليات و پشتيباني شرکت 
نفت و گاز پارس، گزارشي از وضع عمليات توليد در نيمه نخست 
امس��ال و اقدام ها و چالش هاي پيش روي اين بخش در ۶ ماه 

دوم سال دريافت کرد. 
وي با بيان اين که اين شرکت داراي ۲ بخش توليدي و توسعه اي 
است و فعاليت در اين بخش ها به موازات هم ادامه دارد، گفت: 
بخش عمليات توليد وظيفه س��نگين توليد گاز از پارس جنوبي 
را برعهده دارد که اين موضوع براي شرکت ملي نفت ايران و 
کشور بسيار قابل توجه و حائز اهميت است. مديرعامل شرکت 
نفت و گاز پارس ضمن قدرداني از تلاش هاي کارکنان عمليات 
توليد در اجراي تعميرات اساس��ي س��الانه سکوهاي دريايي، از 
پيگيري برنامه هايي با هدف حل و فصل مس��ائل معيش��تي، 
شرايط محيط کار و افزايش توسعه فضاهاي رفاهي و مسکوني 

در دريا خبر داد.

مدیرعامل نفت و گاز پارس از ثبت رکوردهای جدید خبر داد؛

پارس جنوبي جلوتر از برنامه 

پيام مثبت مصوبه CFT به دنياافزایش قيمت نفت خام سنگين ایران به 80 دلاراحتمال مازاد عرضه نفت درسال آینده ميلادي
دبي��رکل اوپک اعلام ک��رد اکنون عرضه 
نف��ت در بازارهاي جهاني مطلوب اس��ت و 
احتمال عرضه مازاد در سال ۲0۱۹ ميلادي 
وجود دارد.به گزارش رويترز، محمد سانوسي 
بارکيندو اعلام کرد که اوپک عرضه نفت در 

بازارهاي جهاني را کافي مي داند و درباره ايجاد عرضه مازاد در سال آينده 
ميلادي نگران است.وي در سخنراني خود در همايش پول و نفت در 
لندن، اعلام کرد عوامل غير بنيادين بسياري بر بازار نفت تأثير مي گذارند 
که فراتر از اختيار توليدکنندگان نفت هس��تند.بارکيندو در واکنش به 
انتقادهاي ترامپ از اوپک درباره بحث قيمت هاي نفت خام، گفت: بازار 
به روشني بيشتر تحت تأثير تصميم هايي است که در جايي ديگر، خارج از 
اوپک و غير اوپک، گرفته شده است.وي همچنين اعلام کرد: همچنان 

به توافق اتخاذ شده در ماه ژوئن امسال، پايبند هستيم.

قيمت نفت خام س��نگين اي��ران، ۱۳مهر 
نس��بت به هفته گذش��ته، ۲ دلار و ۹ سنت 
افزايش يافت و از ۸0 دلار براي هر بشکه 
فراتر رفت.به گزارش شانا، قيمت هر بشکه 
نفت خام سنگين ايران در هفته منتهي به 

پنجم اکتبر، ۸0 دلار و ۸۶ سنت براي هر بشکه معامله شد؛اين رقم 
در هفته گذشته، ۷۸ دلار و ۷۷ سنت براي هر بشکه بود.قيمت نفت 
خام سنگين ايران همچنين نسبت به مدت مشابه پارسال، ۲۷ دلار و 
5۹ سنت براي هر بشکه افزايش نشان مي دهد.افزايش قيمت نفت 
سبب شده است ميزان درآمدهاي نفتي ايران با افزايش همراه شود. 
رئي��س س��ازمان برنامه و بودج��ه به تازگي اعلام کرد که نرخ تحقق 
درآمدهاي نفتي ۱۶ درصد بيش��تر از پيش بيني ها بوده و نس��بت به 

پارسال ۶۱ درصد افزايش يافته است.

حمي��د حس��يني س��خنگوي اتحادي��ه 
صادرکنن��دگان فرآورده ه��اي نفت، گاز، 
پتروش��يمي گفت: وقتي ريسک اعتباري 
کاهش مي يابد طبيعتا همه هزينه ها از جمله 
دريافت وام، مبادلات بين المللي، همکاري 

با بانک ها و فاينانس کاهش پيدا مي کند.وي در گفت وگو با ايلنا، درباره 
تاثير تصويب CFT بر تسهيل در فروش نفت و فرآورده هاي آن اظهار 
داشت: قاعدتا ما با تصويب CFT و مجموعه ۴ تايي FATF تمايل 
خودمان را به همکاري با نظام بانکي و ديپلماسي دنيا اعلام کرده و 
پيام مثبتي به دنيا مخابره کرديم، از يک طرف گفته ايم به بحث هاي 
پولشويي و کمک به تروريسم متهم نيستيم و مشکلي براي شفاف 
سازي نداريم و از طرفي راه را براي همکاري با بانک ها باز کرده ايم 

تا کارشان را با بانک هاي ايران ادامه دهند.

عض��و اتحادي��ه زنبورداري کش��ور گفت: به خاطر عدم اجباري 
بودن استاندارد، برخي افراد عسل هاي بي کيفيت را صادر کردند 

و بازارهاي هدف را از دست داديم.
به گزارش ايلنا، بارندگي بهاره امسال و سرماي پس از آن که 
موجب از بين رفتن ميوه ها و کمبود آن در کشور شده بود روند 
قيمت را در بازار افزايش داد اما همين بارندگي و سرما بر گل و 
گياهان تازه روييده بهاره هم بي تاثير نبود. بارندگي باعث شسته 
ش��دن گرده از روي گل ها ش��د و غذاي اصلي زنبوران را که در 
بهار بيش از خوراک آماده مورد اس��تفاده قرار مي گرفت از بين 
برد. اين عامل باعث کاهش ميزان توليدعسل مرغوب در کشور 
ش��د و دس��ت زنبورداران را از س��ود حاصل از توليد عسل خالي 
گذاش��ت. عس��ل با خواص بالاي درماني از جمله محصولاتي 
است که حذف آن از سبد غذايي خانوار مي تواند امراض بسياري 
را به دنبال داشته باشد و معمولا جزو جدانشدني سفره ايراني ها 
است اما با وجود کمبود آن و بالا رفتن قيمت مي تواند به راحتي 
کنار گذاش��ته ش��ود. زنبورداران سه سال خشکسالي و بارندگي 
بي موقع را پش��ت س��ر گذاش��ته اند که دراين سه سال هم توليد 
عسل مرغوب کاهش يافته و هم اين تجارت پرسود ، بازارهاي 

هدف خود را در دنيا تقريبا از دست داده است.

بارندگي خارج از فصل شهد گل ها را مکيد ���
در اين خصوص موسوي عضو اتحاديه زنبورداري کشور اظهار 
کرد: صنعت زنبورداري جز صنعت هايي است که بسيار به محيط 
و ش��رايط اقليمي بس��تگي دارد و متاسفانه به خاطر خشکسالي 
که از س��ه س��ال پيش ش��روع ش��ده بود و امس��ال به اوج رسيد 
بس��يار لطم��ه خوردي��م. وي افزود: زماني که م��ا نياز به بارش 
داش��تيم بارندگي در کش��ور اتفاق نيفتاد و زماني که بارش به 
ضرر زنبورداري بود بارندگي بي موقع باعث ش��د ش��هد و گرده 

گل ها از ميان برود.

در بحث بيمه به جايي نرسيديم ���
موس��وي با اش��اره به مشکلاتي که در اين سه سال زنبورداران 
با آن مواجه ش��ده اند، تصريح کرد: ش��رايط زنبورداري امسال از 
نظر ميزان توليد و بحث فروش در بازار شرابط خوبي ندارد و با 
اين اوضاع و روندي که پيش مي رود احتمال اينکه زنبورداران 

با مشکل مواجه شوند، بسيار زياد است.

وي اف��زود: ح��دود ۳ س��ال اس��ت که زنبورداران نتوانس��ته اند 
محصولات خود را بفروش��ند و ميزان قيمتي که محصولش��ان 
دارد با خسارت و هزينه اي که برايشان داشته همخواني ندارد و 
متضرر مي شوند. ما نيازمند حمايت از سوي دولت و مجلس به 

خصوص در بحث گرده افشاني و تامين نهاده ها داريم.
عضو اتحاديه زنبورداري کشور با بيان اينکه صندوق روستايي 

و عش��ايري با نيازهاي زنبورداران همخواني ندارد، خاطرنشان 
ک��رد: م��ا در بحث بيمه و صندوق تامين اجتماعي هنوز به هيچ 
توفيقي نرسيده ايم و در خصوص صندوق روستايي و عشايري 
هم که توافقاتي انجام شده بود، زنبورداران از آن حمايت نکردند 

به اين دليل که با انتظاراتشان هم خواني نداشت.

ناتواني زنبورداران از تهيه دارو ���
موسي بااشاره به مشکلات اتحاديه با سازمان دامپزشکي گفت: 
ما با سازمان دامپزشکي هم بسيار مشکل داريم. سياست هاي 
س��ازمان دامپزش��کي به نوعي ش��ده که در بيشتر مواقع قدرت 
تصميم گيري را حتي از اتحاديه هم گرفته اند. مخصوصا در بحث 
کد رهگيري با اينکه دس��تور وزير را هم داش��تيم هنوز به جايي 
نرس��يده ايم. وي تاکيد کرد: در بحث داروهاي آپي س��يف هم 
قيمت داروها بسيار گران است و زنبورداران توانايي تهيه آن را 
براي حفاظت از زنبورها ندارند. ديدگاه  سازمان ها به زنبورداري 
بسيار مقطعي است و تنها در برداشت عسل خلاصه مي شود در 

حالي که برداشت عسل تنها يک بعُد در زنبورداري است.
موس��وي افزود: تامين امنيت غذايي کش��ور بستگي به شرايط 
زنبور عس��ل دارد و بحث گرده افش��اني آن بس��يار مهم است اما 

تک بعدي به اين صنعت نگاه مي شود.

عسل بي کيفيت بازارهاي هدف را نابود کرد ���
وي اظهار داشت: ما در اين ۳ سال صادرات بسيار کمي داشتيم 
ک��ه يک��ي از دلايل آن به خاطر حوزه کش��ورهاي خليج فارس 
اس��ت که به خاطر سياس��ت هاي اعمال ش��ده تقريبا رابطه ما 
با آنها قطع ش��ده اس��ت و علت ديگر آن ميزان توليد و پايين 
آمدن کيفيت عس��ل بوده اس��ت که به خاطر عدم اجباري بودن 
استاندارد، برخي عسل هاي بي کيفيت را صادر کردند و بازارهاي 

هدف را از دست داديم.

اجباری نبودن استاندارد باعث شد؛

عسل بي کيفيت بلای جان صادرات رئيس اتاق اصناف خبر خوشي را 
براي اصناف کشور داد

عل��ي فاضل��ي رئي��س اتاق اصناف اي��ران با تاکيد ب��ر لزوم تقويت 
اتحاديه ه��اي صنف��ي گفت: مبالغ تبصره ۷ ماده ۷۲ طي هفته هاي 
آينده به حساب اتاق هاي اصناف کل کشور واريز مي شود ؛ بنابراين 
اصناف منتظر اخبار خوش درهفته هاي آينده باشند.به گزارش اتاق 
اصن��اف اي��ران عل��ي فاضلي با بيان اينکه قانون نظام صنفي در حال 
حاضر داراي نقايصي است، اظهار کرد: يکي از ايرادات وارده حضور 
نمايندگان اصناف تنها در ۲ دوره متوالي است که به ضرر اصناف بوده 
و بايد اصلاح شود.وي اضافه کرد: متاسفانه قانون نظام صنفي در مورد 
نظارت آن طور که بايد به اتحاديه هاي صنفي قدرت نداده و کنترل و 
نظارت را براساس ماده۳۶ به اتاق هاي اصناف واگذار کرده است؛که 
باتوجه به حجم کاري اتاق هاي اصناف بايد اختيارات بيشتري را به 
اتحاديه هاي صنفي در زمينه کنترل و نظارت سپرد.او در پايان تاکيد 
کرد:با هماهنگي هاي صورت گرفته، اتحاديه هاي صنفي زين پس 

از کانال هاي ديگر نيز تقويت مي شوند.
ثبت برند خاويار ايران در سازمان جهاني 

مالکيت فکري
عباس رجايي مديرعامل ش��رکت مادر 
تخصصي خدمات کش��اورزي از ثبت 
برن��د خاويار ايران در س��ازمان جهاني 
مالکي��ت فک��ري )WIPO( خبر داد.به 
گزارش وزارت جهاد کشاورزي،عباس 
رجايي با اشاره به تلاش هاي انجام شده 
براي ثبت داخلي و جهاني برند خاويار ايران،اظهار داشت: برند خاويار 
ايران با همکاري وزارت صنعت،معدن و تجارت در سازمان جهاني 
مالکيت فکري )WIPO( به ثبت رس��يده اس��ت.وي با بيان اين که 
تاکنون برند و نش��ان هاي تجاري خاويار ايران در داخل کش��ور ثبت 
گرديده است، خاطرنشان کرد:ثبت جغرافيايي خاويار ايران در داخل 

کشور نيز انجام شده است.

شرايط جديد اقتصادي باعث توقف صادرات 
لوازم خانگي شد

امي��ن منان��ي عضو هيئت مديره انجمن تولي��د کنندگان لوازم 
خانگي اظهار داش��ت: در س��ال جاري هدف گذاري براي حضور 
در کشورهاي مستقل مشترک المنافع) cis ( انجام شده بود اما 
تغيير سياست هاي ارزي و نوسان ارز که تا به امروز ادامه داشته، 
باعث ش��د که اين برنامه ريزي فعلا مس��کوت بماند زيرا با توجه 
به حضور برندهاي کره اي و ترکيه در اين بازارها بايد حس��اب 
شده عمل کرد.وي در گفت وگو با ايلنا در خصوص در خصوص 
صادرات لوازم خانگي گفت: با توجه به اينکه از لحاظ تکنولوژي 
و کيفي��ت چي��زي کمتر از برندهاي خارجي نداريم مي توانيم در 
بازارهاي ديگر کشورها به خصوص در منطقه خاورميانه حضور 
داشته باشيم کما اينکه در سال قبل توانستيم به عراق و افغانستان 
صادرات داش��ته باش��يم.وي تصريح کرد: در حال حاضر اولويت 
 cis ما تامين بازار داخل کشور است و بعد از آن براي حضور در

برنامه هاي خود را عملي مي کنيم .

اصناف و کشاورزی

جلال الدين محمد شکريه نايب رئيس اتاق اصناف 
کشور گفت:  سهم به سزايي از التهابات ايجاد شده 
در ب��ازار داخل��ي علاوه بر مؤلفه هاي تأثيرگذاري 
نظير نوسانات نرخ ارز،  ريشه در خريدهاي نامتعارف 

خانگي دارد.
وي عن��وان ک��رد:  به طور قطع اگر دولت و بانک 

مرکزي به وسيله سياست ها و راهبردهايي کاملًا 
روش��ن و دقيق و با تنظيم مقررات لازم و کنترل 
نرخ ارز در جهت دهي و هدايت مثبت بازار به خوبي 
نقش خود را ايفا کنند اقتصاد داخلي شاهد چنين 

نوسانات شديدي نمي شود.
رئيس اتاق اصناف گيلان مس��ئله آشفتگي بازار 

داخلي را از منظر ديگري نيز مورد بررسي و رصد 
ق��رار داد و اظه��ار داش��ت:  در اين ميان برخي نيز 
از وضعي��ت ب��ازار به نفع خود به��ره  بردند به اين 
ترتيب که از برخي کالاهاي خاص به عنوان يک 
فرصت طلايي جهت کس��ب و کار و درآمدزايي 

استفاده کردند. 

وزير جهاد کش��اورزي گفت: اين وزارتخانه قصد 
دارد سالانه ۲ هزار و 500 تا سه هزار هکتار گلخانه 
در اس��تان هاي مختلف کش��ور با هدف توس��عه 
توليدات جديد کش��اورزي احداث کند.به گزارش 
ايرنا، محمود حجتي روز ش��نبه در حاش��يه افتتاح 
شهرک گلخانه اي شهرستان خميني شهر افزود: 

براي اولين سال که توسعه گلخانه ها را در دستور 
کار ق��رار دادي��م در مدت ۶ ماه توانس��تيم يکهزار 
و ۳00 هکت��ار گلخان��ه احداث کنيم و اميدواريم 
تا پايان امس��ال به رقم پيش بيني ش��ده در برنامه 
برسيم.وي رقم اشتغال در هر هکتار گلخانه را ۱0 
شغل تخمين زد و گفت : به ازاي يک واحد توليد 

سبزي مانند پياز و گوجه در گلخانه ۹0 درصد صرفه 
جويي در مصرف آب حاصل مي شود.حجتي افزود: 
هم اينک در بازار داخلي و نيز کشورهاي همسايه 
شمالي ، حاشيه خليج فارس، روسيه و ساير کشورها 
تقاضاي خوبي براي محصولات گلخانه اي و غير 

فصلي وجود دارد.

خرید هاي نامتعارف خانگي از مهم ترین دلایل ایجاد التهاب در بازار  اصناف سالانه تا 3 هزار هکتار فضاي گلخانه اي احداث خواهد شد
www.tejaratonline.ir

درخواست نانوايان براي افزايش قيمت نان در تهران صدورمجوزواردات۲ميليون قوطي شيرخشک
با توجه به افزايش قيمت هزينه هاي توليد، نانوايان درخواست 
کردند قيمت نان افزايش يابد.به گزارش ميزان، قيمت گذاري 
نان در کشور به دليل اينکه قوت غالب افراد جامعه را تشکيل 
مي دهد از حساسيت بالايي برخوردار است و سعي مي شود تا حد 
ممکن به گونه اي عمل شود که فشار مضاعفي به قشر ضعيف 
جامعه وارد نشود به همين دليل قيمت نان از سال ۹۳ تاکنون 
افزايش نداشته و اين موضوع موجب گلايه نانوايان شده است.
نانوايي ها معتقدند از س��ال، ۹۳ قيمت نان افزايش نيافته، اما 
در مقابل افزايش هزينه ها اعم از قيمت آرد، هزينه دستمزد و 
بيمه و ساير مولفه هاي توليد موجب شده تا واحد هاي نانوايي 
متضرر ش��وند از اين رو خواهان افزايش قيمت نان هس��تند.در 
همين حال حس��ن يونس��ي سينکي معاون وزير صنعت چندي 

پيش درباره افزايش قيمت نان گفت: با دستور رئيس جمهور 
در س��ال ۹۷ هيچ س��ازماني حق تصميم گيري براي افزايش 
قيم��ت مل��ي نان ندارد، اما رييس جمهور اجازه دادند در مراکز 
استان ها با بررسي ستاد تنظيم بازار استان ها و با تأييد رفتار هاي 
اجتماعي که در شوراي تامين اتفاق مي افتاد حداکثر تا سقف 
۱0درصد س��تاد تنظيم بازار اس��تان ها تصميم گيري کنند.وي 
با اش��اره به اينکه تصميم گيري اس��تاني و منطقه اي خواهد 
بود، اعلام کرد: براي استان تهران هنوز اتفاقي در اين زمينه 
نيفت��اده اس��ت.در همين باره اصغ��ر پابرجا رئيس اتحاديه نان 
س��نگکي تهران با بيان اينکه هنوز براي افزايش قيمت نان 
تصميم گيري نشده است، گفت: پيشنهاد شده نان به صورت 

کيلويي به فروش برسد.

هان��ي تحوي��ل زاده رئيس انجمن توليدکنندگان شيرخش��ک 
نوزادب��ا انتق��اد از صدور مجوز ب��راي واردات دو ميليون قوطي 
شيرخش��ک رگ��ولار گفت: به جاي اي��ن، بايد از توليد حمايت 
کنند تا اگر کمبودي هس��ت، با توليد داخل تامين ش��ود.وي در 
گفتگ��و ب��ا مهر با انتقاد از اقدام س��ازمان غ��ذا و دارو در صدور 
مجوز براي واردات دو ميليون قوطي شيرخشک آماده رگولار، 
اظهارداشت: مجوز واردات اين ميزان شيرخشک به يک شرکت 
لبني و يک شرکت دارويي داده شده است.وي اضافه کرد: سه 
نوع شيرخش��ک متابوليک، رژيمي و رگولار داريم که واردات 
دو نوع اول که براي کودکان خاص اس��ت، مش��کلي ندارد اما 
واردات نوع سوم که براي کودکان معمولي است، ممنوع بوده 
و س��ازمان غ��ذا و دارو بناب��ر اس��تدلال هايي که خودش دارد، 

اي��ن مج��وز را صادر کرده اس��ت.رئيس انجمن توليدکنندگان 
شيرخشک نوزاد با بيان اينکه سازمان غذا و دارو به عنوان يک 
محصول دارويي به اين محصولات اجازه واردات داده اس��ت، 
گفت: به دليل اينکه اين اقدام باعث کاهش خريد ش��يرخام از 
دامداران و زيان آنان خواهد ش��د، به احتمال زياد وزارت جهاد 
کشاورزي به اين اقدام واکنش نشان خواهد داد. ضمن اينکه 
اين وزارت خانه هنوز با واردات شيرخش��ک صنعتي به کش��ور 
مخالف است و اجازه واردات نمي دهد.تحويل زاده تصريح کرد: 
ما نيازي به اين حجم واردات نداريم و اگر هم کمبودي وجود 
دارد بايد اين بودجه را در اختيار توليدکنندگان قرار مي دادند تا 
توليد داخل رونق بگيرد و نيازمان در داخل تامين شود چرا که 

اين کار به راحتي امکان پذير است.


